
 

 

 

Κοινοβουλευτική Ομάδα 
Λεωφ. Ηρακλείου 145, 14231 ΝΕΑ ΙΩΝΙΑ,  
τηλ.: 2102592213, 2102592105, 2102592258, fax: 2102592097 
e-mail :  ko@vouli .kke.gr,  http:/ /www.kke.gr 
Γραφεία Βουλής: 2103708168, 2103708169, fax: 2103707410 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Θέμα: Να καταργηθεί η υποχρεωτική ζύγιση και καταγραφή των αλιευμάτων από τους 
βιοπαλαιστές ψαράδες. 

    Το ΚΚΕ πολύ έγκαιρα, τόσο με παρεμβάσεις των βουλευτών του όσο και με την υπ’ αριθμ. 
1346/12-03-2025 Κοινοβουλευτική Αναφορά, ανέδειξε τα προβλήματα που δημιουργεί στους 
βιοπαλαιστές ψαράδες η εφαρμογή της ΥΑ 65/23344/25-1-2024 για την υποχρεωτική ζύγιση 
και καταγραφή των αλιευμάτων, η οποία αποτελεί ενσωμάτωση του ευρωενωσιακού 
κανονισμού 1224/2009 της Κοινής Αλιευτικής Πολιτικής (Κ.Αλ.Π). 

Η κυβέρνηση στις απαντήσεις της στις παραπάνω παρεμβάσεις παρουσίαζε τη νέα 
ρύθμιση ως κάτι που δεν επιφέρει επιπλέον υποχρεώσεις στους ψαράδες και την όλη 
διαδικασία ως απλή και τυποποιημένη. Ασφαλώς, ο πανελλαδικός ξεσηκωμός των ψαράδων 
στις 2/4, με κινητοποιήσεις σε όλα τα λιμάνια της χώρας, έδειξε το ανυπόστατο αυτών των 
ισχυρισμών. 

Και δικαιολογημένα, αφού με την εφαρμογή των νέων μέτρων υπό την απειλή εξοντωτικών 
προστίμων, οι αλιείς, που θαλασσοδέρνονται, πρόκειται να επιβαρυνθούν με μια σειρά από 
επιπλέον απαιτήσεις, δυσβάστακτες ιδιαίτερα για τους αυτοαπασχολούμενους που δεν έχουν 
βοήθεια και τα μικρότερα σκάφη (π.χ. διαχωρισμός των αλιευμάτων ανά είδος και τοποθέτησή 
τους σε ξεχωριστά ιχθυοκιβώτια, ζύγιση τους με πιστοποιημένη ζυγαριά, συμπλήρωση 
εντύπων με καταγραφή τους ένα προς ένα,  με λατινικούς χαρακτήρες – κωδικούς FAO κλπ). 

Την ώρα που η κυβέρνηση πρωτοκολλά τις αποφάσεις των Βρυξελλών, τις οποίες 
συναποφασίζει με τους εταίρους της, με τις ευλογίες και των υπόλοιπων κομμάτων που 
στηρίζουν την Κ.Αλ.Π, δεν παίρνει κανένα μέτρο για σοβαρά προβλήματα των ψαράδων που 
τα γνωρίζει πολύ καλά.  

Όπως για τις καθημερινές ζημιές σε σκάφη, δίχτυα και άλλα εργαλεία από φώκιες και άλλα 
θηλαστικά, οι οποίες ουσιαστικά δεν αποζημιώνονται. Ή για την κατάσταση στην περιοχή του 
Ανατολικού Αιγαίου, όπου υπάρχει σοβαρό ζήτημα με την παράνομη αλιεία Τούρκων 
ψαράδων, εντός των χωρικών υδάτων του ελληνικού κράτους, με την ανεξέλεγκτη χρήση 
απαγορευμένων για τους Έλληνες ψαράδες εργαλείων από μηχανότρατες και άλλα αλιευτικά 
μεγάλης δυναμικότητας. Παρόμοια είναι η κατάσταση και στο Ιόνιο με τους Ιταλούς ψαράδες, 
που ανεξέλεγκτα οργώνουν τη θάλασσα στην περιοχή από τα έξι ναυτικά μίλια, με βάση τη 
Συμφωνία καθορισμού ΑΟΖ με την ιταλική κυβέρνηση. 

Με βάση τα παραπάνω ΕΡΩΤΑΤΑΙ ο κ. Υπουργός, τι μέτρα πρόκειται να πάρει η 
κυβέρνηση προκειμένου να αντιμετωπίσει τα πραγματικά προβλήματα που έχουν οι Έλληνες 
ψαράδες και να αποσύρει το “ευρω - ζύγισμα” της ΥΑ  65/23344/25-1-2024 που τους 
εξοντώνει. 
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